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 قواعــد النشــــر
 تهتم مجلة الحقيقة بنشر الإسهام العلمي الجامعي المتميز في مجال العلوم الإنسانية والاجتماعية بشتى فروعها. 

 المتخصصة وفق القواعد التالية : تقبل للنشر الدراسات والبحوث 
 أن يتسم البحث بالأصالة والإسهام العلمي. -01
 أن يكون المقال جديداً لم يسبق نشره لدى جهات أخرى، وذلك بتقديم تعهد كتابي ممضي. - 02
 تخضع جميع المقالات للتقييم والتحكيم العلميين. -03
ة الجزائرية للمجلات العلمية فقط وهي على الرابط: ترسل المقالات على عنوان المجلة عبر البواب - 04

https://www.asjp.cerist.dz/en/PresentationRevue/49 
والتخصص الـدقيق والمؤسسـة  تحديد الدرجة العلمية كتابة لقب واسم صاحب المقال مباشرة بعد العنوان معيجب   -05

 إرفاق السيرة الذاتية العلمية لصاحب المقال والجامعية ورقم الهاتف والبريد الالكتروني. 
 .الانجليزية اللغة إلى تهيجب إرفاق عنوان المقال بترجم -06
 تسليمه للمجلة،للمقال أو حذفه بعد  ولا يمكن إضافة عض(. و 02لا يمكن أن يتجاوز عدد مؤلفي المقال إثنين ) - 07
الخاص بمجلة الحقيقة والمتوفر في صفحتها على  (Template) يجب أن يحرر المقال ويلصق في النموذج -08

 (تعليمات للمؤلفالبوابة )
 ( صفحات.10قل عن عشر )( صفحة ولا ي20يجب أن لا يتجاوز المقال عشرين ) -09
 بحيث لا يتعدى كـل ملخـص ثمانيـة ،نجليزيةالالغة اليجب إرفاق المقال بملخصين: أحدهما باللغة العربية  والآخر ب -10

 ، مع الكلمات المفتاحية باللغتين.أسطر كحد أقصى (08)
بخط فـالعنـاوين  ، أمـا 10والهــامش بحجـم  ،12الحجـم  Times New Roman أن يحـرر المقــال بــخط: -11

 (.Bold, Grasعريض )
 أن توضع الهوامش بصفة آلية )حواشي سفلية( جديد لكل صفحة. -12
 سم.1.5سم، والباقي 2.5سم، وعن اليمين1جب أن يكون إعداد الصفحة كما يلي: الفراغ بين الأسطر ي -13
 أن يحرر المقال وفق الشروط العلمية والمنهجية، بحيث يتضمن:  -14

 مة تحتوي الإشكالية وعناصر الموضوع على الأقل. مقد – 01
 العرض وفق التفريع المنهجي )عناصر أساسية وأخرى فرعية أو جزئية( مرتبة ترتيباً تصاعدياً. – 02
 خاتمة تتضمن نتائج البحث وليس تلخيصاً للبحث. – 03
 مصادر ومراجع البحث مرتبة في آخر المقال وفق منهج علمي متبع – 04

 راء والأفكار التي تنشر في المجلة لا تعبر إلا عن وجهة نظر أصحابهاالآ -15

 :على العناوين التالية   :الاتصال بالمجلة

    (213)049.36.18.50     رقم الهاتف: -1
   adrar.edu.dz-el_hakika@univ:للمجلة لبريد الإلكترونيا -2
  adrar.edu.dz-hakika.univ-https://elصفحة المجلة على موقع جامعة أدرار:    -3
 صفحة المجلة على موقع البوابة الجزائرية للمجلات العلمية:   -4
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Editorial Guidelines: 

  
The review of El-Hakika is dedicated for the publication of any excellent 

scientific contribution in the humanities and social sciences as long as such 

contributions comply with the following guidelines:  

1- Any submitted draft has to be an original contribution in its 

respective discipline.  

2- A contribution has to be new and never submitted to (or under 

consideration by) another review. This has to be ensured via a signed 

contract clarifying the legal parts of each party involved (the editorial 

board of the El-Hakika on the one hand, and the potential contributor 

on the other) 

3- All submissions undergo scientific peer-reviewing (however high 

the academic position of the contributor) 

4- Drafts has to be submitted electronically or sent in 3 copies to the 

postal address of the review 

5- A C.V. has to be attached to the proposed submission, indicating 

clearly the academic position, affiliation, phone number and email, 

etc... 

6- Any given submission has not to exceed 20 pages in length and 

never below 10.  

7- Each submission has to include 2 abstracts: one in Arabic, the other 

in a language different than the language of the research. Each abstract 

has not to exceed 8 lines maximum . 

8- In case the language of the proposed article is Arabic, the front used 

has to be “Times New Roman”, size: 12. In the footnotes, the author 

has to use the same front but the size has to be 10. Similarly, when the 

language of the research is either French or English, the front is 

“Times New Roman”, size: 12 and in the footnotes size is 10.  

9- El-Hakika accepts articles using only footnotes (no endnotes)  

10- The page set-up is the following: spacing between lines is 1cm, on 

the right 2.5cm, and 1.5 cm on all other sides. (the reverse is true for 

contributions written in either English or French) 

11- Each proposed article has to be written according to the 

acknowledged methodological regulations, as these contain:  

D 



a- The introduction has to state clearly the problematic of the 

research and the major elements of its development 

b- The division of the parts of the development has to be 

carried out methodologically. 

c- A conclusion that underlies the major findings of the 

research, not a summary. 

d- A bibliography ordered according to a largely circulated 

bibliographical system. 

Notes: 

1 – Whole opinions and ideas are published in this Journal does not reflect 

only the view of the author of the article.  

2 –This article presented does not return and / or appear to be published or 

not published in this journal.  
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